
Rada Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk

Sprawozdanie nr 1/2018-2023/22
z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk 

z dnia 17 lutego 2022 r.

W posiedzeniu Rady Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałk udział wzięli
jej członkowie, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk Roman Waldemar Rynkowski
oraz  główny  specjalista  w  Wydziale  Kultury  i  Sportu  Elżbieta  Gibowicz.  Po
zweryfikowaniu listy obecności stwierdzono, że w posiedzeniu uczestniczy
11 (jedenastu) członków Rady. Piotr Ludwik Zieliński Przewodniczący Rady
Sportu otworzył  posiedzenie Rady,  powitał  Zastępcę Prezydenta,  Elżbietę
Gibowicz oraz wszystkich członków. Przewodniczący przedstawił  porządek
obrad, który został jednogłośnie przyjęty.

1. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Sportu przy Prezydencie Miasta
Suwałk z dnia 29 czerwca 2021 roku.

2. Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  warunków  
i trybu finansowania rozwoju sportu w Mieście Suwałki.

3. Sprawy różne.

Ad  1. Jerzy  Czesław  Szleszyński  zwrócił  uwagę,  że  przedłożony
materiał z posiedzenia Rady Sportu (z 29 czerwca 2021 r.)  ma znamiona
sprawozdania  a  nie  protokołu.  Wobec  powyższego  zwrócił  się  z  prośbą  
o zmianę nazewnictwa. Wniosek został przyjęty i przegłosowany.

Ad 2. Po  przyjęciu  porządku  obrad  i  sprawozdania  z  posiedzenia  
z 29 czerwca 2021 r., Przewodniczący przekazał głos Zastępcy Prezydenta
Romanowi Waldemarowi Rynkowskiemu. 

Zastępca Prezydenta przedstawił  przyczyny ponownego opiniowania
projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  warunków  i  trybu  finansowania
rozwoju sportu w Mieście Suwałki. Wspomniał, że do tut. Urzędu wpłynęła
opinia  Urzędu  Ochrony  Konkurencji  i  Konsumentów,  z   której  wynikało,  
że dotacje w przedkładanej propozycji  uznawane są za pomoc publiczną.
Wobec  powyższego  niezbędna  jest  notyfikacja  naszego  aktu  prawnego.
Prace  zespołu,  który  został  powołany  do  notyfikacji  uchwały  w  dalszym
ciągu trwają, a  Miasto Suwałki będzie prekursorem tego typu procedury  
w Polsce.

Proponowany  projekt  uchwały  jest  propozycją  porządkującą  
i  wychodzącą naprzeciw oczekiwaniom środowiska sportowego. W wyniku
uchylenia  uchwały z  2021 r.  część zmian,  które dotyczyły  sportu  dzieci  
i  młodzieży  nie  weszła  w  życie.  Do  czasu  opracowania  programu
notyfikacyjnego  założeniem  Miasta  jest,  aby  pozostać  przy  stypendiach
szczególnych dla zawodników i trenerów.

Następnie głos został oddany Miłoszowi Stachurskiemu, który omówił
wszystkie planowane zmiany w projekcie uchwały.

Proponowane zmiany:
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1) Rezygnacja z naboru wniosków w związku z prowadzoną działalnością
sportową.

2) Dostosowanie  uchwały  do  uwag  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  
w  zakresie  informacji  o  wysokości  dotacji  w  danym  trybie  oraz
możliwości usunięcia lub uzupełnienia wniosku w przypadku wystąpienia
uchybień formalno-prawnych w terminie.

3) W załączniku nr 1 do uchwały rozszerzenie interpretacji pojęcia „sport
wiodący” w Mieście Suwałki o kategorie seniorów.

4) W tabeli nr 1 załącznika do uchwały rozszerzenie możliwości  wysokości
otrzymania   środków finansowych za jeden punkt  w Systemie Sportu
Młodzieżowego (w zależności od liczby kategorii w której można zdobyć
punkt).

5) Sprecyzowanie  informacji  mówiącej  o  wysokości  dotacji  w  zakresie
szkolenia dzieci i młodzieży uzdolnionej sportowo w sportach wiodących.
Ponadto  umożliwienie  składania  wniosków  w  piłce  siatkowej  i  piłce
nożnej dziewcząt.

Członkowie Rady Sportu zabrali głos w sprawie proponowanych zmian.
Po  dyskusji  większość  członków  stała  na  stanowisku,  aby  nie  rozdzielać
wysokości  otrzymanych   środków  finansowych  za  jeden  punkt  
w  Systemie  Sportu  Młodzieżowego  (w  zależności  od  liczby  kategorii,  
w której można zdobyć punkt), bowiem System Sportu Młodzieżowego nie
jest uznawany za system idealny, niemniej jednak w jakimś stopniu oddaje
miejsce  danej  dyscypliny.  Jeśli  rzeczywiście  środki  finansowe  mają  być
zwiększone  za  dane  punkty  to  proponuje  się  zwiększenie  ogólnej  kwoty
środków finansowych za jeden punkt.

Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk wspomniał, że intencją Miasta nie
jest  różnicowanie  klubów.  Ta  propozycja  pojawiła  się  jako  propozycja
obiektywnego  liczenia  i  dowartościowania  klubów,  które  startują  
w mniejszej liczbie kategorii.

Przewodniczący Rady Sportu sformułował wniosek w zakresie poprawy
zapisów  uchwały  dotyczącej  przyznania  środków  finansowych  
za jeden punkt w Systemie Sportu Młodzieżowego i podwyższenie kwoty  
do 500,00 zł. Wniosek został pozytywnie zaopiniowany.

Następnie  Rada  Sportu  zaopiniowała  pozytywnie  projekt  uchwały  
w  sprawie  określenia  warunków  i  trybu  finansowania  rozwoju  sportu  
w Mieście Suwałki wraz ze zgłoszoną zmianą.
Ad 3. Sprawy różne:
 Waldemar Borysewicz poprosił Radę Sportu o wyrażenie opinii na temat

wydzierżawienia Hostelu Wigry oraz siłowni przy ul. Wojska Polskiego 2.
Marek Krejpcio  wyraził  swoje zdziwienie  stawianiem tematu dzierżawy
pod opiniowanie Rady Sportu. Waldemar Borysewicz uzupełnił wypowiedź
wskazując,  że  temat  został  poruszony  na  prośbę  Prezydenta  Miasta
Suwałk.  Beata Marianna Harasimowicz zapytała odnośnie zmniejszenia
ilości  osób  zatrudnionych  w  przypadku  wydzierżawienia  Hostelu,
Waldemar Borysewicz powiedział, że zmniejszy się zatrudnienie o 4 etaty.
Zastępca Prezydenta uzasadnił intencję władz miasta. Zwrócił uwagę, że
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Miastu  zależy  na  rozmowie  o  obiektach  sportowych  
ze sportowcami. Głównym powodem poruszenia tego tematu jest fakt, że
być  może  któryś  klub  sportowy  będzie  zainteresowany  dzierżawą.
Przewodniczący  Rady  Sportu  zrozumiał  intencję  Marka  Krejpcio  
i  stwierdził,  że  to  jest  na  granicy  kompetencji  Rady  Sportu.  Wobec
powyższego  Przewodniczący  postawił  wniosek  o  pozytywną  opinię
dotyczącą dzierżawy Hostelu Wigry oraz siłowni przy ul. Wojska Polskiego
2. Wniosek został zaopiniowany pozytywnie większością głosów.

 Marek Krejpcio zabrał głos na temat lekarza sportowego w Suwałkach.
Zasygnalizował, że utrudniony jest dostęp do usług lekarza sportowego.
Bartosz Jasiński powiedział, że lekarz rodzinny może również podpisywać
badania  sportowcom.  Marek  Krejpcio  wyjaśnił,  że  w  sportach  walki  
to  wygląda inaczej  -  lekarze  nie  chcą podpisywać zawodnikom badań
umożliwiających start w zawodach, którzy uprawiają sporty kontaktowe.
Ponadto sędziowie kwestionują podbite na rok przez lekarza rodzinnego
badania lekarskie. Zastępca Prezydenta Miasta zaproponował, aby Rada
Sportu wystąpiła z pismem skierowanym do Prezydenta Suwałk opisując
sytuację, z kolei pismo zostanie przekierowane do odpowiedniej instytucji
nadzorującej  lekarza  sportowego.  Przewodniczący  zadeklarował,  że  w
imieniu  Rady  Sportu  przygotowuje  wniosek  
do Prezydenta.

 Przewodniczący  przypomniał,  że  zawodniczka  suwalskiego  klubu  LUKS
„Hańcza” zdobyła srebrny medal w IO. Jest to niewątpliwie historyczny  
i największy sukces suwalskiego sportu w ostatnich latach. Wspomniał,
że  niegdyś  Rada  Sportu  pozytywnie  opiniowała  uchwałę,  która
umożliwiała  przyznanie  stypendium  olimpijskie  Marii  Magdalenie
Andrejczyk  oraz  jej  trenerowi.  Przewodniczący  wspomniał  również,  
że  16  lutego  2022  r.  odbyło  się  Walne  Zebranie  Sprawozdawczo-
Wyborcze Klubu LUKS „Hańcza”, na którym zostały wybrane nowe władze
oraz  została  zmieniona  siedziba  klubu.  Ponadto  na  walnym  zebraniu
klubu  pojawiła  się  prośba  do  Prezydenta  Miasta  Suwałk  związana  z
możliwością  utworzenia  oddziału  z  rozszerzonym  programem
wychowania fizycznego w SP4 i SP7.

 Przewodniczący  zaproponował  utworzenie  „Alei  Gwiazd  Suwalskiego
Sportu”  przy  Stadionie  Lekkoatletycznym  im.  Jadwigi  Olbryś  
w  Suwałkach.  Wojciech  Drażba  wspomniał  o  alei  prowadzonej  przez
Wojciecha  Fortunę,  niemniej  jednak  tam odsłaniane  są  upamiętnienia
osób z całej Polski. Jerzy Czesław Szleszyński zaproponował, aby wniosek
uzupełnić dodatkowo o możliwość wyróżnienia nie tylko osób fizycznych,
ale również klubów sportowych.

Waldemar  Borysewicz  był  zaskoczony  pomysłem  Przewodniczącego  oraz
stwierdził,  że  temat  wymaga  przeanalizowania,  stworzenia  regulaminu.  
Z kolei Wojciech Drażba wspomniał o Zalewie Arkadia jako miejscu, gdzie
można zrealizować zaproponowaną koncepcję. Z uwagi na fakt,  że temat
wymaga  analizy,  Przewodniczący  zaproponował  formalny  wniosek  
w sprawie podjęcia działań w celu stworzenia „Alei  Suwalskiego Sportu”.
Wniosek został pozytywnie zaopiniowany.
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 Przewodniczący przekazał informację, że XXVIII Ogólnopolska Olimpiada
Młodzieży  w  szachach  odbędzie  się  w  Augustowie,  nie  w  Suwałkach.
Stwierdził, że to jest przykra informacja, bowiem Suwałki były dotychczas
doskonałym  miejscem  na  realizacji  takiego  przedsięwzięcia.  Ponadto
poinformował,  że  Fundacja  Jaćwież  będzie  organizatorem  
we  wrześniu  br.  Mistrzostw  Polski  w  Szachach  Błyskawicznych  oraz
termin ten nie będzie kolidował z zaplanowanym Memoriałem im. Józefa
Gajewskiego. Waldemar Borysewicz wspomniał, że XXVIII  Ogólnopolska
Olimpiada  Młodzieży  w  zapasach  i  piłce  siatkowej  mężczyzn  została
zaplanowana w hali  sportowo-widowiskowej Suwałki Arena w terminie  
1  do  15  maja  br.  Jednocześnie  wspomniał,  że  na  Stadionie
Lekkoatletycznym  im.  Jadwigi  Olbryś  prawdopodobnie  odbędzie  się
miting lekkoatletyczny w dniu 15 maja br. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

wyciąg sporządził: Przewodniczył:
Miłosz Stachurski Piotr Ludwik Zieliński
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